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The Value of Targeted Screening for Glaucoma: 
The University of Ilorin Teaching Hospital Experience

ABSTRACT

BACKGROUND: Glaucoma is an irreversible silent and dangerous 
eye condition that leads to damage of  the optic nerve head. This 
study aimed to determine the outcome of  targeted glaucoma 
outreaches done in the University of  Ilorin Teaching Hospital over 
three years with a view to early detection and timely institution of  
management. 

METHODS: The study is a retrospective review of  3 targeted 
hospital-based glaucoma screenings, World Sight Day of  2019 (140 
participants), World Glaucoma Week of  2020 (176 participants), and 
World Glaucoma Week of  2022 (183 participants). The criteria for 
diagnosing glaucoma and glaucoma suspects were taken from the 
national study of  prevalence and types of  glaucoma from the 
Nigerian national blindness survey and International Society for 
Geographical and Epidemiological Ophthalmology criteria.

RESULTS: The study population had a mean age of  45.54 years (SD 
16.92) with individuals within the age group of  51-60 years 
comprising the majority of  the participants (26.4%). Most 
participants had normal vision or mild visual impairment in the right 
eye (411, 86.1%) and left eye (405, 84.9%) while blindness was 
recorded in the right eye of  37 (7.7%) participants and left eye of  36 
(7.5%). The prevalence of  glaucoma cases and suspects among study 
participants was 29.4% and 42.5%, respectively. There was a 
statistically significant relationship between the diagnosis of  
glaucoma and older age, family history of  glaucoma and elevated 
intraocular pressure. 

CONCLUSION: This study showed that targeted screening for 
glaucoma is an invaluable tool for ensuring early detection of  the 
disease. WAJM 2024; 41 (7): 741 - 747

KEYWORDS: Glaucoma screening, Glaucoma prevalence, 
Glaucoma blindness, Family history of  glaucoma

RÉSUMÉ

CONTEXTE: Le glaucome est une affection oculaire silencieuse et 
dangereuse qui entraîne des dommages au nerf  optique. Cette étude 
visait à déterminer les résultats des campagnes de dépistage ciblé du 
glaucome menées à l'Hôpital universitaire d'Ilorin sur trois ans en vue 
d'un dépistage précoce et d'une institution rapide de la prise en charge.

MÉTHODES: Cette étude est une revue rétrospective de trois 
dépistages hospitaliers ciblés du glaucome : la Journée mondiale de la 
vue de 2019 (140 participants), la Semaine mondiale du glaucome de 
2020 (176 participants) et la Semaine mondiale du glaucome de 2022 
(183 participants). Les critères de diagnostic du glaucome et des 
suspects de glaucome ont été tirés de l'étude nationale sur la 
prévalence et les types de glaucome de l'enquête nationale nigériane 
sur la cécité et des critères de la Société internationale de géographie et 
d'épidémiologie ophtalmologique.

RÉSULTATS: La population étudiée avait un âge moyen de 45,54 
ans (SD 16,92), les personnes âgées de 51 à 60 ans constituant la 
majorité des participants (26,4 %). La plupart des participants avaient 
une vision normale ou une légère déficience visuelle à l'œil droit (411, 
86,1 %) et à l'œil gauche (405, 84,9 %), tandis que la cécité a été 
enregistrée à l'œil droit de 37 participants (7,7 %) et à l'œil gauche de 
36 (7,5 %). La prévalence des cas de glaucome et des suspects de 
glaucome parmi les participants à l'étude était respectivement de 29,4 
% et de 42,5 %. Il existait une relation statistiquement significative 
entre le diagnostic de glaucome et l'âge avancé, les antécédents 
familiaux de glaucome et l'élévation de la pression intraoculaire.

CONCLUSION: Cette étude a montré que le dépistage ciblé du 
glaucome est un outil précieux pour assurer la détection précoce de la 
maladie. WAJM 2024; 41 (7): 741 - 747

MOTS CLÉS: Dépistage du glaucome, Prévalence du glaucome, 
Cécité due au glaucome, Antécédents familiaux de glaucome
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